
SAARISTOTOIMIKUNTA   PÖYTÄKIRJA 1/2023 
 
 
 
AIKA Keskiviikko 25.1.2023 klo 17.00 – 17.55 
 
PAIKKA Kotkan kaupungintalo, kokoushuone 1 (5. krs)  
 
LÄSNÄ Maria Luotio, puheenjohtaja 
 Sirpa Ollikainen 
 Bengt Kevin 

Saku Sorsa  
Ismo Räty 
Allan Jaakkola 
Seppo Häkkinen 
Jesse Rasi (Teams-yhteys) 
Teija Metsäranta 
Marko Koskikero 
Saila Piipari-Huovila, sihteeri 
Vesa-Jukka Vornanen, Kotkan kaupungin tekninen johtaja (kohdan 4 aikana) 

 
 
1 KOKOUKSEN AVAUS 
 
 Ehdotus: Puheenjohtaja avaa kokouksen. 
  

Päätös: Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 17. 
 
2 KOKOUKSEN LAILLISUUS JA PÄÄTÖSVALTAISUUS (LÄSNÄOLIJOIDEN TOTEAMINEN) 
 

Ehdotus:  Todetaan läsnäolijat. 
 
Päätös: Todettiin. 

 
3 ESITYSLISTAN JA EDELLISEN KOKOUKSEN PÖYTÄKIRJAN HYVÄKSYMINEN 
  
 Ehdotus:  Hyväksytään esityslista ja edellisen kokouksen pöytäkirja. 
 
 Päätös: Hyväksyttiin esityslista ja edellisen kokouksen pöytäkirja. 
 
 
 
4 SAARISTON VESIHUOLLON TILANNEKATSAUS 
 

Käänteisosmoosilaitteiden hankinta on meneillään sekä Kirkonmaan että Rankin 
saarissa. Käydään läpi saarten vesihuollon tilanne. Alustajana katsauksessa toimii 
Kotkan kaupungin tekninen johtaja Vesa-Jukka Vornanen. 
 
Ehdotus: Saaristotoimikunta merkitsee asian tiedoksi. 

 
Päätös: Tekninen johtaja Vesa-Jukka Vornanen esitteli asiaa. Avustuksia on nyt 

myönnetty ¾ saarista eli Haapasaareen, Rankkiin ja Kirkonmaahan. 
Kuutsaloon on investointivaraus vuodelle 2023. Sekä Rankissa että 
Kirkonmaassa avustuksen hakijana ja saajana on toiminut Kotkan 
saariston ystävät ry. Myös Kirkonmaan Osmoosi ry on valmistellut 



hankintaa. Saaristotoimikunta päätti pyytää puolueettomalta taholta 
lausuntoa, onko avustusprosessissa toimittu kaupungin sääntelyn 
mukaisesti. Sihteeri ottaa asiassa yhteyden kaupunginlakimies Elina 
Amnell-Holzhäuseriin ja asian etenemisestä tiedotetaan 
saaristotoimikuntaa. 

 
5 KOKOUSTEN ERITYISAIHEET KEVÄÄLLÄ 2023 
 

Käydään keskustelu toimikunnan näkemyksistä toimikunnan kokouksissa keväällä 
2023 käsiteltävistä erityisaiheista. 
  
Ehdotus: Saaristotoimikunta käy asiasta keskustelun ja merkitsee tiedoksi. 
 
Päätös: Saku Sorsa kertoi kaupunkirakennelautakunnassa käsittelyssä olleesta 

Arktisen saariston pieninvestoinnit -hankkeesta, joka on tarkoitettu 
käytettäväksi saariston kyltityksiin ym. Toteutukseen on tarkoitus 
kartoittaa mielipiteitä myös saaristotoimikunnasta. 

 
 Seppo Häkkinen esitti toivomuksen, että saaristotoimikunnalta 

pyydettäisi lausuntoa ennen kun valitaan toiminnan jatkaja 
Kymenlaakson virkistysalueyhdistykselle. 

 
 Todettiin, että Kuusisen parkkipaikka-asia on edelleen kesken ja asiaa 

edistävät tahot voisivat tulla esittämään tilannekatsausta toimikunnan 
kokoukseen. 

 
 Roska-astioihin ja yleisesti ottaen saariston jätehuoltoon liittyen toivottiin 

myös alustusta tuleviin kokouksiin. 
 
 Pyhtään satamaoperaattorin hakuaika oli vielä kesken. Asian 

edistyessä myös tämä asia tulee olemaan esillä saaristotoimikunnan 
kokouksissa. 

 
 Käytiin keskustelua saarikokouksen pitopaikasta. Päätettiin, että 

saarikokous pidetään elo-syyskuun vaihteessa Kaunissaaressa. 
Kuljetukset ovat haasteelliset yhteysaluksella, mutta todettiin, että 
ennen korona-aikaa esimerkiksi rankin saarikokous toteutettiin 
merivartioston kanssa yhteistyössä merivartion aluksen kyydillä. 
Selvitetään mahdollisuuksia yhteistyöhön myös tulevaan 
saarikokoukseen liittyen. 

 
 Keskusteltiin myös tulevista eduskuntavaaleista ja uusien 

kansanedustajien vaikuttamismahdollisuuksista saaristoasioihin. 
 
 Saaristotoimikunta tulee myös tulevan kevään aikana seuraamaan 

aktiivisesti Kotkassa järjestettävien valtakunnallisten Kotiseutupäivien 
valmistelua. Ohjelma laajenee myös Satama Areenan ulkopuolelle eli 
esimerkiksi Haapasaaren kirkossa on ohjelmaa kyseisenä sunnuntaina.   

 
6 MUUT ASIAT 
 
 Ehdotus:  Käsitellään saarten kuulumiset ja muut mahdollisesti esille tulevat asiat. 
  

Päätös: Rankissa puolustusvoimat ovat selkeästi lisänneet läsnäoloaan 
saaressa. Rankkiin on tullut asukkaita 1-2 vuoden vuokrasopimuksilla. 



Kuutsalossa jäätilanne on vaikeuttanut kulkemista eri saariin. 
 
Mikko Partanen on aloittanut uutta saaristomatkailutoimintaa Kotka-
Haapasaari-Ulkonuokot -reitillä. Saaristoasiain neuvottelukunnan 
terveisinä Sirpa Ollikainen kertoi, että SANK on käynnistänyt  
selvityksen yhteysalusliikenteen maksullisuudesta. 
 
Tiutisessa on tehty aktiivista työtä, jotta lapsille on saatu luistinrata 
jäädytettyä. Muuta toimintaa Tiutisessa on mm. tanssit ja 
kylätapahtuma. 
 
Kirkonmaasta tuotiin esille turvallisuusasiat. Saaren asukkaita on 
kehoitettu tarkkaavaisuuteen, sillä saaressa on nähty autoilla tulleita 
henkilöjä, joiden käyttäytyminen on herättänyt huolta. 

 
 
 
7 KOKOUKSEN PÄÄTTÄMINEN 
 
  Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 17.55. 
 
 
 
 
 
___________________________________ __________________________________ 
Maria Luotio, puheenjohtaja  Saila Piipari-Huovila, sihteeri 
 
 
 
 
 
 


